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Høringssvar effektiviseringstiltag på B&U: 
 
Område MED skole-og dagtilbud har afholdt møde d. 1. nov. 2023 og følgende til 
høringen:  
 
Vi har svært ved at gennemskue, hvor meget der reelt kan spares på 
effektiviseringsforslagene, som stilles her, da der ikke er sat estimerede beløb på.  
Vi tager det som udtryk for, at B&U har nøjagtigt lige så svært ved at finde reelle 
effektiviseringer / besparelse, som de enkelte enheder på området.  
 
Områdeudvalget havde håbet, at B&U og forvaltningen havde taget ansvar for en samlet 
plan for effektiviseringerne. Vi mangler en fælles retning. Vi savner, at der bliver set på 
muligheder for at investere os ud af de kommende års vedvarende udfordringer med 
økonomien. Aftaleenhederne kan ikke finde enkeltstående effektiviseringer/”øer af 
effektiviseringer” år efter år, og det bliver i stedet til besparelser i normeringerne og 
dermed besparelser i udførelsen af kerneopgaven og på kvaliteten af opgaveløsningen på 
området. I politikere er nødt til, at fortælle os, hvilke opgaver som skal fjernes 
(effektiviseres), og som I derfor ikke ønsker udført længere. Personalets arbejdsmiljø 
udfordres igen og igen! Vi presses til at ” løbe stærkere og stærkere” – i et 
forventningspres om, at alle opgaverne alligevel stadigvæk kan løses. Det kan ikke blive 
ved. 
 
Område MED håber at blive inddraget i arbejde med at lave politikker om til målsætninger. 
Dette vil kræve ressourcer mange steder i organisationen og meget arbejde med at 
implementerer dem på aftaleenhederne. 
 
B&Us beslutning ang. punktet d. 12. nov. 2023, hvor man nævner ”yderligere 
besparelsesforslag herunder forslag af mere omfattende karakter som f.eks. 
sammenlægning eller omstrukturering af tilbud eller enheder”, uden at der er noget konkret 
at forholde sig til, giver allerede nu uro i organisationen og blandt personalet.  
Det er absolut ikke det, vi har brug for på nuværende tidspunkt, hvor konkrete 
sparekataloger allerede har været oppe at vende flere gange, for gentagne gange at blive 
parkeret igen. Medarbejdersiden ønsker at blive informeret og få mulighed for at drøfte 
forslagene, når de foreligger, inden forvaltningen begynder beregninger og konkrete 
beskrivelser, så medarbejderne kan komme med deres input til forslagene. (Jvf. 
Rammeaftalen for MED §7 stk. 2) 
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